
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Stine L. Brøgger (næstformand), Charlotte Vendelboe, Sophie S V Kristensen 
Forældrevalgte skole: Semine Brorson (formand), Niels Arentzen, Robert B. Andersen, Anita Friis, 

Karen Bech-Pedersen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Laura Josefine Møller 
Elevrep. Daniel 8A og David 9B/Sebastian 4A 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
26.09.2023 kl.18-20 på Lars’ kontor 

Fraværende/afbud: Birthe, Niels, Charlotte, Mathilde kommer ca. 19, Jesper skal gå ca. 19:20 
 

0. 
18:00 

Præsentation og velkomst til Sophie (ny forældrerep. fra børnehuset) samt elevrådsrep. 

1. 

18:10 
Informationer 
Nyt elevråd er valgt. 
Velkommen til Daniel (formand 8. årg.) og David (9. årg.) 
Skolestyrken. Projekt i Syddjurs med fokus på trivsel. Der har været møde med elevrådet. 
Primo oktober møde med alle medarbejdere. 
Lars redegjorde for projektet – der kommer efterfølgende en opsamling fra Skolestyrken, 
der kan anvendes i videre forløb. 
Fællesspisning. Vi er i gang igen og kører videre de næste uger. Evalueres sidst i oktober. 
Lars har fået et evalueringsark med spørgsmål, der skal afleveres primo november. 
Der er afsat midler til at ordningen kan køre en tid endnu – men der er ikke lige nu udsigt til, 
at projektet fortsætter i kommunalt regi.  
Boden. Elevrådet evaluerer den første periode med Hanne onsdag.  
Budget 24 Syddjurs. Vi afventer forlig snarest. 
Dialogmøde dagtilbud 3/10. Laura og Jesper deltager. 
Dialogmøde skoler 7/11. Hvem vil med? 
Karen har meldt sig - de øvrige deltagere findes på næste bestyrelsesmøde.  
 

2. 
18:25 

Valg af næstformand 
Thea har meddelt, at hun trækker sig fra bestyrelsen.  
Ny repræsentant fra Børnehuset er Sophie (valgt for 2 år til august 25). 
Vi har lavet en hensigt om, at en forælder fra henholdsvis skole og fra dagtilbud til sammen 
dækker formandsposterne. 
Drøftelse og beslutning. 
Semine orienterede om næstformandens opgaver i bestyrelsesarbejdet.  
Stine blev valgt som næstformand 
 

3. 

18:35 
Svømning 
Vi er klar til at starte et svømmehold. 
I første omgang bliver det skemaperiode 2 og 3 (ca. efterårsferie til påske). 
Det bliver onsdage i Ebeltoft. 
Afg. Rosmus kl. 12:30. I svømmehal fra 13-14. Tilbage kl. 14:25. 
I 2. skemaperiode bliver det 6AB og i 3. periode 5AB. 
Orientering. 
Der var stor tilfredshed med det nye tiltag 
 

4. 
18:45 

Pasning – i forlængelse af forkortet skoledag 
Orientering 
Der er ikke har kommet yderligere henvendelser, så indtil videre regner vi med at ”sagen” er 
løst. 



 

 

5. 
19:00 

Deltagelse forældremøder fra bestyrelsen - tilbagemelding 
Forældremøder:  
Børnehuset 7/9 kl. 17-19 (Stine) 
Forældrene er blevet klædt godt på til opgaven omkring læsning og musik – der bliver opsat 
postkasse. 
0AB 13/9 kl. 16:30 (Karen) 
Kaffemik – meget uformelt. En enkelt efterlyste opslag/foto af bestyrelsen med 
kontaktoplysninger.  
Der arbejdes videre med ideen.  
Spørgsmål om mulighed for Skolemælk: Der kan købes mælk i Boden     
1AB 30/8 kl. 16:30-18 (Karen) 
Ønske om bedre muligheder for Kys & Kør- zonen. Der arbejdes på bedre skiltning. 
Udkørslen må gerne forsynes med hajtænder – ligesom der er et ønske om at forlænge det 
asfalterede område.  
2A/3A 13/9 kl. 16:30 (Robert) 
Toiletforhold og rengøring blev drøftet. Kan eleverne gøres mere ansvarlige for eget 
område? Nudging? Hvis der kun er idræt i 45 min, kan eleverne ikke nå at bade.  
4AB 6/9 kl. 16:30-18 (Robert)  og 5AB 30/8 kl. 17-19 (Robert) 
Sengetidspunkter – fælles drøftelse i forældregruppen kunne være et godt initiativ. 
Drøftelse af regler for beløb indestående på klassekonti. Der er måske behov for justering i 
forhold det samlede beløb til nogle skolerejser – men den sidste skolerejse til Paris, havde 
faktisk et beløb i overskud. 
Aftaler om afholdelse af fødselsdage – fælles lån af skolens lokaler kan være en mulighed. 
7AB 23/8 kl. 17-19 (Robert) 
Forslag om at lave alkohol-aftaler til de ældre klassers fester – arrangementer. 
Muligheder for indsamling til klassekassen.  
8AB 30/8 kl. 18-20 (Robert) og 9AB 30/8 kl. 17-19 (Anita) 
Stor tilfredshed med den nye undervisningsstruktur. Ros til fritidsaktiviteterne, der styres af 
Rene. Flere af de store elever kunne ønske større portioner i Boden.  
   
Generelt: Det ville være fint med fokus på håndvask især i den kommende vintersæson.  
Kan der skabes en hyggeligere bade situation i forbindelse med idræt? 

6.  
19:20 

Lejrskoler/skolerejser mm 
Vi har nogle retningslinjer/principper, der trænger til en revidering. 
Indledende drøftelse af indhold. 
Derefter skrives udkast, der drøftes på næste møde 
 
Som udgangspunkt er det rigtig flot med skolens niveau omkring skolerejser. Det skal 
italesættes i forhold til elever og forældre. Der har været flere forældrehenvendelser 
omkring mindre praktiske ting omkring rejserne. 
Drøftelse af baggrunden for de økonomiske forhold omkring skolerejserne.  
Vi arbejder videre med emnet på næste møde. 
 

7. 
19:35 

Bestyrelsens arbejde den næste tid – hvad vil have fokus på? 
Vi har drøftet, at værdier og værdiregelsæt trængte til nye og friske øjne. Det var planen at 
starte en drøftelse blandt medarbejderne i uge 32, men den blev udskudt pga. travlhed med 
at få alt klart til skolestart. Lars foreslår en tidsramme, hvor medarbejderne arbejder 
løbende med det i efteråret og det afsluttes til en pæd. dag i foråret. 
Hvad er der ellers af ideer (se f.eks. næste punkt med liste) og hvad skal prioriteres? 
Drøftelse og beslutning:  
 
Foreslåede emner:  
Trivsel 
Telefonvaner/kultur – oplæg om digital dannelse? 



 

 

Bestyrelsen deltage på arr. i klasserne med emner til drøftelser – Fællesarrangementer: 
Inddragelse af eleverne – debat/drøftelser mellem forældre og andres børn (f.eks. 
sengetider, mobiler, adfærd på nettet etc) 
 
Informationsniveau – skal der laves pjecer – opslag på Aula/hjemmesider – om hvor der kan 
findes informationer om praktiske forhold.  
Velkomstpjece til nye forældre i skole og børnehus? 
Nyhedsbrev fra bestyrelsen til forældrene 
 
Foto af bestyrelsen på plakat. 
 
Badning efter idræt. 
 

8. 

19:58 
Kalender og indhold kommende møder 
Næste møder er den 24/10 kl. 18.00 og den 28/11 kl. 18.00 
Der ændres ikke i tidspunkterne i denne omgang. 
Indhold kommende møder: 
Emner til dagsorden de næste møder:  
Se også ovenfor, trafikforhold, hjemmeside, tema om klubben, sansepolitik, 
forældreinddragelse, forældrekartotek/forældrebank. 
 

9. 
19:59 

Evt. 

 


